
Zápis 

interny v

Příloha č. 5

ze společného jednání se starosty dne 25. srpna 2015 – uzavření akutních lůžek 

Nemocnici Frýdlant

Účastníci: 

Petr Tulpa, člen RK LK, řízení resortu zdravotnictví, Zdeněk Kubr, jednatel spol. 

Euroclinicum a.s., Jiří Benedikt, ředitel Nemocnice Frýdlant, Luděk Nečesaný, generální 

ředitel KNL, Martin Hrubý, lékařský náměstek KNL – Nemocnice Turnov, Tomáš Klimovič, 

přednosta interního oddělení KNL, Jan Lejsek, náměstek pro PNP a vzdělávání ZZS LK, 

Alena Kuželová, ředitelka Nemocnice s pol. Semily, Vladimír Stříbrný, starosta za 

Mikroregion Frýdlantska, Dan Ramzer, starosta Frýdlant, Zuzana Kocumová, Statutární 

město Liberec, Lena Mlejnková, starostka Semily, Pavel Smutný, starosta Nové Město p. 

Smrkem, Josef Šimek, starosta Lomnice n/P., Jiří Hauzer, strarosta Osečná, Alena Riegerová, 

vedoucí odboru zdravotnictví

Čas: 11 – 12,15

Průběh jednání řídil P. Tulpa.

Z. Kubr: zopakoval, že rozhodnutí Nemocnice Frýdlant požádat VZP o změnu smlouvy ve 

smyslu přesunu akutní péče lůžkové interny (35 akutních standardních a 5 akutních 

intenzívních lůžek) na následnou péči (NP) je uvážené, po důkladné analýze, není otázkou 

unáhleného rozhodnutí v posledních dnech a je nezvratné; k rozhodnutí uzavřít internu 

přispělo rozvázání pracovního poměru šesti lékařů od počátku roku 2015, což vede 

k personálním problémům se zajištěním lůžkové interny, důvody odchodu lékařů – nevyužití 

jejich specializace (na interně poskytována převážně ošetřovatelská péče); od VZP mají již 

stanovisko, že 20 lůžek bude nasmlouváno jako lůžka NP (pro tato lůžka bude využit prostor 

a personál po zrušené interně), tzn., že v Nemocnici Frýdlant bude od 1. 9. v provozu –

lůžková chirurgie, gynekologie a NP 

D. Ramzer: situace byla projednána na jednání Dobrovolného svazku obcí – Mikroregion 

Frýdlantsko, dne 26. 8. 2015 se uskuteční veřejné zasedání zastupitelstva města, na kterém má 

město vyjádřit porušení nájemní smlouvy ze strany spol. Euroclinicum

T. Klimovič: KNL je připravena zvládnout vyšší tlak na lůžkovou kapacitu interny, avšak 

řešení si vyžádá vnitřní opatření v KNL, dále změnu ve spádovosti pacientů vyžadujících 

hospitalizaci na akutním interním lůžku tak, aby dojezd pro pacienty a jejich rodiny byl

akceptovatelný, nelze např. hospitalizovat v nemocnici Turnov pacienty z Frýdlantského 

výběžku

Změna spádu je následující: V KNL budou hospitalizováni pacienti: správního obvodu 
ORP Liberec (mimo obvodu obcí s PÚ Český Dub, Hodkovice n/M., ovšem obyvatelé 
Osečná, Janův Důl, Světlá pod Ještědem, Křižany, Proseč p. Ještědem zůstávají pod KNL), 
ORP Frýdlant. 

V KNL - Nemocnice Turnov budou hospitalizováni pacienti: správního obvodu ORP 

Turnov, dále obvodů obcí s PÚ Český Dub, Hodkovice n/M (tj. pacienti registrovaní u 



praktick

MUDr. Srna)
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ých lékařů – MUDr. Zikmundová, MUDr. Grossová, MUDr. Robětín, MUDr. Malík a 

V Nemocnici s pol. Semily budou hospitalizováni pacienti: správního obvodu ORP Semily,

Železný Brod, obce Lomnice n/P.

A.Kuželová: Nemocnice s pol. V Semilech je připravena pojmout pacienty z Lomnicka a 

Železnobrodska

J. Lejsek: ZZS LK očekává zvýšené vytížení posádek výjezdové základny Frýdlant, ZZS LK 

zajistí prozatím převozy pacientů bez změny režimu, období od září do konce listopadu bude 

vyhodnoceno, každý výjezd pacienta s indikací hospitalizace na interně se prodlouží o 50 min

J. Hauzer: podotkl, že měli být pozváni starostové všech dotčených obcí, ev. je sezvat na 

další jednání, sám za obec Osečná je spokojen, že pacienti z této oblasti budou hospitalizováni 

v KNL a ne v Turnově, kam je velmi špatné dopravní spojení

P. Tulpa: pozváni byli pouze starostové ORP a dotčených obcí s pověřeným obecním 

úřadem, předpoklad byl, že si starostové v rámci své působnosti informace předají

P. Smutný, D. Ramzer: dne 26. 8. 2015 v 18,00 se koná veřejné zastupitelstvo města 

Frýdlant – pozvánka bude odeslána na LK p. Tulpovi

L. Nečesaný: v KNL bude skutečně přetlak na interní lůžka a proto se připravuje redistribuce 

hospitalizování pacientů dle výše uvedeného scénáře, nabízí zástupcům Nemocnice Frýdlant 

další společné jednání za účelem hledání modelu péče o pacienty „v“ a „mimo“ pracovní 

dobu, dle jeho názoru měla nemocnice zvážit ještě jednu variantu, a to provozovat lůžka 

akutní interny (třeba i v omezené kapacitě) a ztrátu požadovat na LK jako dofinancování tzv. 

služby obecného hospodářského zájmu

T. Klimovič: uzavření lůžek interny v NF bude mít vliv i na kardiologické centrum v KNL, 

odkud byli pacienti po akutním zákroku hospitalizováni zpět v NF; 

Z. Kubr: reagoval na výše uvedené tím, že počet těchto pacientů je zanedbatelný

D. Ramzer: otevřel otázku zpracování koncepčního dokumentu LK, včetně definování tzv. 

páteřních nemocnic, na kterém bude politická shoda

Z. Kocumová: pokus o zpracování takového dokumentu byl završen dokumentem Zásady 

řízení zdravotnictví v LK v oblasti lůžkové péče včetně návaznosti a ZZS LK v období 2015-

2020, při jeho zpracování se velmi těžko hledala shoda mezi nemocnicemi s různými 

zřizovateli/majiteli, dokument vyjadřuje ideální stav a realita bývá zcela odlišná 

L. Mlejnková: řešení koncepce je do budoucna důležité

P. Tulpa: shrnul výsledek jednání – situace vzniklá uzavřením lůžek interny v NF je 

řešitelná, ovšem za předpokladu organizačních změna a s ekonomickým dopadem, období od 

září do prosince bude důkladně vyhodnoceno z pohledu KNL a ZZS LK, z tohoto jednání 



nebude 

odpovězeno;
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vydána tisková zpráva, pokud budou dotazy z řad starostů, bude na ně individuálně 

pokud bude nutné, bude svolána schůzka i s ostatními starosty

Zapsala. A. Riegerová


